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ZÁPISNICA Z 50. ZASADNUTIA  

RIADIACEHO VÝBORU DRG KONANÉHO DŇA 28.09.2022 O 10,00 HOD. 

 

Dátum stretnutia:  28.09.2022 o 10,00 hod. 

Miesto stretnutia: MZ SR, online  

 

Prítomní členovia riadiaceho výboru: MZSR (CKS), AŠN, AL, UNION, DÔVERA 

Prítomní zástupcovia členov riadiaceho výboru a iní hostia: MZSR, ANS, VŠZP, UNION 

Program: 

1. Otvorenie riadiaceho výboru 

2. Aktuálna situácia pri príprave SK-DRG pre rok 2023 

3. Priority pre roky 2022 a 2023 

4. Odpočet plnenia úlohy z RV k zosúladeniu JZS s HP DRG 

5. Rôzne 

 

K bodu č.1 : Otvorenie riadiaceho výboru 

 

Riaditeľka CKS dáva slovo predsedníčke RV, ktorá otvára 50. zasadnutie Riadiaceho výboru a víta jeho 

členov. Ďalej pokračuje, že lekárske odborárske združenie (ďalej len LOZ) oznámilo podanie 

hromadných výpovedí z dôvodu nesplnených požiadaviek zo strany MZ SR, kde jednou z požiadaviek 

je aj zavedenie DRG. Spoločne s riaditeľkou CKS vypracovali harmonogram - vychádzajúci aj z kontroly 

NKÚ - s cieľom, aby systém DRG úspešne fungoval od 1.1.2024. V priebehu dnešného dňa sa 

predsedníčka zúčastní stretnutia s LOZ, kde bude s nimi ohľadom danej problematiky diskutovať 

a apelovať na lekárov s argumentom, že DRG bude spĺňať spomínaný harmonogram. Ďalej predstavuje 

body programu. 

 

Union navrhuje pomoc s formuláciou reakcie k vyjadreniam LOZ. Predsedníčka reaguje, že 
momentálne MZ SR pripravuje list pre prezidenta LOZ a bola by rada ak by sa k nemu členovia vyjadrili. 
Riaditeľka CKS podporuje, aby Riadiaci výbor  zhotovil stanovisko, ktorým by LOZ oboznámil 
s priebehom a výsledkami práce CKS. Predsedníčka prechádza ďalej v programe, do bodu rôzne dopĺňa 
doň diskusiu na stanovisko pre LOZ a odchádza pre list od LOZ. 
AŠN by za ASN a AŠN chcela otvoriť tému k plánovanému zvyšovaniu miezd. Zástupca za ANS reaguje, 
že základnou podmienkou, aby sa naplnili požiadavky prezidenta LOZ je, aby objem financií alokovaný 
na ústavnú zdravotnú starostlivosť bol adekvátny nákladom ÚZS.  
Riaditeľka CKS prechádza ešte k formalitám stretnutia - informuje sa o tom, že člen za VšZP 

a zástupca ZP Dôvera sa nezúčastnia a otvára hlasovanie na schválenie účasti hostí. 

Hlasovanie  

- Ministerstvo zdravotníctva (MZ SR – 1): 
- Ministerstvo zdravotníctva (MZ SR – 2): ZA 
- Ministerstvo zdravotníctva (MZ SR – 3): ZA 
- Asociácia štátnych nemocníc Slovenskej republiky (AŠN SR): ZA 
- Asociácia nemocníc Slovenska (ANS): ZA 
- Asociácia laboratórií (AL): ZA 
- Všeobecná ZP (VšZP): ZA 
- Union ZP (Union): ZA 

http://www.cksdrg.sk/
https://health.gov.sk/?DRG-zakladne-informacie
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- Dôvera ZP (Dôvera): ZA 
 

Riaditeľka CKS vyhodnocuje hlasovanie a prechádza k bodu č.2. 

K bodu č.2: Aktuálna situácia pri príprave SK-DRG pre rok 2023 

Riaditeľka CKS by dnešný deň chcela využiť na diskusiu o aktuálnom stave, ako aj prioritách a cieľoch. 
K požiadavke AŠN ohľadom navyšovania miezd a ich dopadu na DRG dodáva, že budúci týždeň je 
stretnutie Pracovnej skupiny pre financovanie ústavnej zdravotnej starostlivosti, kde boli prizvaní aj 
GRS IZA a riaditeľka OP z MZSR. AŠN sa pýta, či by bolo možné pred stretnutím zaslať programovú 
mapu. Riaditeľka CKS reaguje, že taký návrh mala aj VšZP, stretnutie PS bude prebiehať vo forme 
diskusie.  
 
Union udáva, že záverom publikácie UHP a IZA Revízia výdavkov v zdravotníctve je potreba šetrenia 

zdrojov, a dodáva, že je dôležité pozerať sa na rozpočet aj v tejto súvislosti, aby v prípade, ak sa tieto 

ciele šetrenia nenaplnia, v zmysle neobmedzovania zdrojov na miestach kde to nie je možné. Dokonca 

boli kontaktovaní médiami ako a kde bude realizované plánované šetrenie. Riaditeľka CKS reaguje, že 

GRS IZA spomínal, že znova posudzovali revíziu výdavkov a rozpočet by mal byť už primeraný. Zástupca 

za VšZP dodáva, že včera boli tieto informácie zverejnené a popísané na webe. 

Riaditeľka CKS informuje o aktuálnej situácii na DRG. Od 1.10.2022 sa oddelí DRG od OSN, a dôjde 

k ďalším personálnym zmenám. Od 1.9.2022 bolo odboru schválených 7 nových pracovných miest, 

zatiaľ CKS využilo 4 miesta. Dokopy bude personálne obsadenie CKS 13 osôb a 2 dohodári. Zástupca za 

ANS pokladá rečnícku otázku – koľko zamestnancov, pre porovnanie, pôsobí v InEKu (Institut für das 

Entgeltsystem im Krankenhaus GmbH). Rok 2022 bol zameraný na prípravu dát a metodík na validáciu. 

CKS v budúcom roku očakáva výstupy. Minuloročný technický problém so softvérom Plegetool sa CKS 

podarilo vyriešiť – už je možné vydať Definičnú príručku s potrebnými aktualizáciami výkonov a 

diagnóz. Softvér Plegetool v momentálnom stave pre CKS, ale nie je spoľahlivým riešením aktualizácie 

SK-DRG systému z dlhodobého hľadiska. CKS požiadalo MF SR o finančné prostriedky na softvér pre 

aktualizáciu DRG systému na budúci rok. Grouper, ktorý je využívaný – prevzatý od ÚZDS – zaraďuje 

niektoré prípady chybne a o. i. je napríklad  pri certifikácii potrebná dvojtýždňová práca naviac na ručnú 

kontrolu výsledkov zaraďovania. Okrem toho CKS uvažuje o zabezpečení softvéru na alokáciu nákladov 

– na prepočítanie nákladov a odhalenie potenciálne chybnej alokácie nákladov PÚZS. CKS ďalej 

pokračuje v zbere podnetov Spätnej väzby, ktoré budú nasledovne spracované na PS – najväčšou 

limitáciou je kvalita dát. Všetky zmeny sú založené na analýzach, ktoré dokážu rozdielnosť v nákladoch. 

CKS pracuje na lepšej kvalite dát, no asi tretina nemocníc odovzdala dávku neskoro – CKS bolo zo strany 

NKÚ vytknuté, že neskoré zaslanie nebolo sankciované na základe Zákona č. 578/2004 Z. z. Zákon o 

poskytovateľoch zdravotnej starostlivosti, zdravotníckych pracovníkoch, stavovských organizáciách v 

zdravotníctve a o zmene a doplnení niektorých zákonov. Zástupca ANS podotýka, že problém je 

v nastavení termínov z hľadiska uzávierok v nemocniciach – čím skorší termín, tým horšia kvalita dát. 

Riaditeľka CKS súhlasí a dodáva, že záujmom CKS je hlavne kvalita dát, preto bola oslovená len vzorka 

poskytovateľov, konkrétne prebehla komunikácia s 30 nemocnicami. Polovica z nich odovzdala dávku 

do 30.8.2022, teraz CKS disponuje dátami lepšej kvality – momentálne dochádza k spusteniu 

automatických validačných kontrol (600 kontrol). Z dát bude možné identifikovať hospitalizačné 

prípady bez závažných chýb a ich použitie na prepočítanie relatívnych váh na budúci rok. Kvalita dát 

nebude ešte ideálna, napriek tomu CKS predloží tento výpočet relatívnych váh Riadiacemu výboru, aby 

rozhodol, či budú nové relatívne váhy použité v budúcom roku ako oficiálne alebo pilotne. V Novembri 

bude CKS pokračovať v komunikácii s poskytovateľmi. 

Union pokladá otázku, či je možné vidieť dopad starých a nových relatívnych váh. Riaditeľka CKS 

odpovedá, že CKS plánuje dopočítať aj dopad aspoň na úrovni nemocníc - priebežne riešia vzniknuté 

http://www.cksdrg.sk/
https://health.gov.sk/?DRG-zakladne-informacie


   

3                                          Centrum pre klasifikačný systém DRG 
                                                                                                                         Ministerstvo zdravotníctva SR  I Bárdošova 2  I 831 03 Bratislava  I  Slovenská republika 

                                                                                                                                                                   e-mail: cksdrg@health.gov.sk I  www.cksdrg.sk I  www.health.gov.sk 

technické problémy. AŠN sa pýta, či bude zrealizovaný aj výpočet z hľadiska početnosti zastúpenia 

v jednotlivých skupinách. Riaditeľka CKS odpovedá, že CKS to malo v pláne dnes odprezentovať, čo sa 

vzhľadom na novovzniknuté problémy nepodarilo. AŠN dodáva, či sú početnosti simulované 

z opravených dát. Riaditeľka CKS reaguje, že početnosti sú z reálnych dát a opisuje ako funguje analýza 

výpočtu relatívnych váh a analýza dopadu na príklade. 

Riaditeľka CKS ďalej pokračuje, že CKS pripravuje aktualizáciu Kalkulačnej príručky a Dátového 

rozhrania. V nich budú zapracované zmeny, ktoré možno aplikovať na dáta z roku 2022 – z údajov, 

ktoré je už možné zapracovať do exportu a dát, tie budú zapracované do roku 2023. 

Ďalej prechádza k aktualizácii Katalógu prípadových paušálov, kde je stále aktuálna téma spôsobu 

zaradenia pripočítateľných položiek do systému - v budúcom roku by bolo možné prehodnotiť 

existujúce pripočítateľné položky a pristupovať k nim spôsobom doplatku nad rámec DRG skupín. CKS 

predloží návrh na PS KPP. Riaditeľka CKS sa ďalej vyjadruje k aktualizácii Zoznamu zdravotných 

výkonov, kde CKS navrhuje zapracovanie zmien z minulého roka (minulý rok nebola dokončená analýza 

dopadu zapracovania revízie výkonov intervenčnej rádiológie) a doplnenie signifikantných 

a nesignifikantných výkonov – podľa potreby OSN, JZS. S aktualizáciou MKCH nie sú väčšie problémy. 

Riaditeľka CKS prechádza k aktualizácii Definičnej príručky, kde budú zapracované schválené zmeny 

vychádzajúce z podnetov spätnej väzby a tiež zmeny na základe projektu TSI a iné. Zástupca ANS sa 

pýta, či bola nájdená spoločná reč s NCZI ohľadom MKCH. CKS reaguje, že na ďalšiu komunikáciu s NCZI 

ohľadom nesystematického pridávania diagnóz do MKCH-10, nemalo CKS v priebehu tohto roka 

dostatočnú kapacitu.  

Zástupca VšZP sa pripája k diskusii a pýta sa, kedy majú pracovné skupiny očakávať podklady na dané 

tematiky. Riaditeľka CKS odpovedá, že podklady CKS plánuje zasielať v priebehu budúceho týždňa 

(3.10.2022) a pracovná skupina sa uskutoční 10.10.2022. 

Riaditeľka CKS sa ďalej vyjadruje k aktualizácii Pravidiel kódovania. 15.10.2022 nastúpi nová kolegyňa, 

ktorá preberie túto agendu, vtedy začne CKS komunikáciu na túto tému. Ďalej prechádza k téme 

konvergencie ZS. Návrh na rozhodnutie o konvergencii bude predložený na Riadiacom výbore v októbri 

a zároveň dodáva, že pošle správu z TSI ak nebola zaslaná. Téma konvergencie a výpočtu ZS bude 

prediskutovaná na Pracovnej skupine aj s GRS IZA a riaditeľkou OP. Bude tam zároveň priestor zamýšľať 

sa nad prihliadaním na náklady na mzdy lekárov a možnej prognózy navýšenia aj kvôli platom – jedným 

zdrojom dát môže byť nákladová štruktúra poskytovateľov. Zástupca VšZP reaguje, že bude zaujímavé 

sledovať ako dopadne navyšovanie rozpočtu na budúci rok, či bude nejaké provizórium – to by mohlo 

nabúrať akademický metodický prístup. AŠN sa pripája do diskusie, vyjadruje sa, že robili za každého 

PÚZS analýzu nákladov pri navyšovaní počtu pracovných miest – v rámci toho je potrebné navrhnúť 

rovnaký koncept tvorby kolektívnej zmluvy. Pokladá otázku, ako to plánuje GRS IZA prepočítať. Ďalej 

upozorňuje na množstvo ambulancií, ktoré majú úväzky, nie je možné celú sumu premietnuť do 

základnej sadzby – v ambulancii by sa muselo hovoriť o navýšení ceny bodu. Zástupca ZP Union 

podotýka, že je potrebné poskytnúť ministerstvu financií ku tvorbe štátneho rozpočtu podklady 

nemocníc k reálnym dopadom rastu mzdových nákladov. 

Union hovorí, že by mala byť prediskutovaná alternatíva pri neschválení rozpočtu. Riaditeľka CKS súhlasí 
a dodáva, že by mohli byť schválené dve verzie. Členovia Riadiaceho výboru vyjadrujú svoju 
nespokojnosť s faktom, že disponibilné zdroje na ÚZS nezodpovedajú nákladom poskytovateľov.  
Zástupca ANS konštatuje, že žiaden poskytovateľ nemôže pristúpiť na full DRG úhradový mechanizmus 
(na vysvetlenie, na čistú platbu cez vzorec eRV krát ZS plus DRG PP, čiže ustúpiť od financovania cez 
rozpočty – PRUZZ,PM,GR), pokiaľ alokované zdroje rozpočtu nebudú postačovať úplným potrebám 
systému. Riaditeľka CKS pozýva členov, na schôdzu pracovnej skupiny pre financovanie ústavnej 
zdravotnej starostlivosti, kde bude diskusia aj na túto tému. 

http://www.cksdrg.sk/
https://health.gov.sk/?DRG-zakladne-informacie
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Ďalej prechádza k téme zosúladenia vykazovania JZS s DRG. CKS pripravuje prevodník, ktorý predloží 

na októbrovom zasadnutí Riadiaceho výboru. Postupovalo sa po odbornostiach, zmena sa netýka 

zmeny úhrad, ale len vykazovania cez nový zoznam kódov, ktorý bude súčasťou ZZV DRG a 

predstavený na nasledujúcom zasadnutí. AŠN udáva, že počas stretnutia AŠN bol predložený návrh, 

aby bol vytvorený samostatný druhu príjmu pre JZS (napríklad 7) za účelom jednoznačnejšieho 

rozlišovania medzi JZS a ÚZS HP. ZP Dôvera reaguje, že na to, aby rozlišovanie JZS a ÚZS je potreba viac 

času, no je to metodicky správnejšie. Riaditeľka CKS zaznamenala tento návrh - bude o ňom 

diskutované na PS JZS. Ďalej  prechádza k téme prípravy role „arbitra“. CKS plánuje na Riadiacom 

výbore v decembri dohodnúť záväznosť kompetencií a ustanoviť PS, ktorá by mohla začať pôsobiť od 

1.1.2023, prípadne od februára 2023.  

K bodu č. 3: Priority pre roky 2022 a 2023 

Riaditeľka CKS predstavuje priority pre roky 2022 a 2023. Medzi priority 2022 CKS patria: potreba 

stabilizácie CKS, navýšenie a nábor personálu; dôležitosť prípravy metodík a skriptov (aj v spolupráci s 

TSI projektom); zahájenie validácie dát; prvý výpočet slovenských Relatívnych Váh; zahájenie 

zosúladenia JZS s DRG; príprava role „arbitra“. CKS by za rok 2023 chcela zrealizovať tieto zmeny: 

aktualizácia softvérového vybavenia CKS; pokračovanie vo validácii dát s PÚZS; finalizácia metodík pre 

aktualizáciu SK-DRG; spustenie vlastných analýz pre aktualizáciu Definičnej príručky, kontroly doteraz 

prijatých spätných väzieb; zmena konceptu tvorby PP DRG; výpočet Relatívnych váh pre rok 2024; 

pokračovanie v zosúladení JZS s DRG; spustenie role „arbitra“. 

K bodu č.4: Odpočet plnenia úlohy z RV k zosúladeniu JZS s HP DRG 

Riaditeľka CKS predstavuje rámcový harmonogram JZS do konca roka. CKS sa prioritne bude zaoberať 

vykazovaním a v priebehu ďalšieho roka bude zosúlaďovať rôzne varianty JZS. Otvára otázku 

oceňovania JZS. Zástupca ZP Union reaguje, že predmetom diskusie PS nie je stanovovanie ceny - tým 

sa zaoberajú ZP. Riaditeľka CKS vysvetľuje, že pripravením odporúčanej ceny chcelo CKS zjednodušiť 

zaradenie JZS do DRG. Ak Riadiaci výbor rozhodne, že to nie je potrebné, CKS nebude navrhovať 

odporúčané ceny. Opisuje dôvody z PS JZS pre zástupcu ZP Union, ktorá sa nezúčastnila I. stretnutia PS 

JZS. Odporúčaná cena bude na základe vzorca – váženého priemeru, zámerom CKS po celý čas je, že 

nechce zaviesť zmenu, ktorá by bola komplikovaná na realizáciu.   

AŠN upozorňuje, že potrebné diskutovať o reálnej cene, nie o tom, čo si nemocnica môže dovoliť. 

Navrhuje zrealizovať kalkuláciu miezd alokovaných  na JZS. Riaditeľka CKS odpovedá, že je to témou 

budúceho roka. Momentálne je potrebné prediskutovať, či je záujem, aby PS prišla s návrhom 

odporúčanej ceny – formou vzorca.  Zástupca VšZP dáva do pozornosti tesnosť termínov. Dôvera 

reaguje, že ceny by sa mali na JZS párovať na ceny neskôr. Vracia sa ku kalkuláciám, súhlasí s AŠN – 

adresátom musí byť MF SR, aby boli peniaze k dispozícii v rozpočte. AŠN konštatuje, že MF SR  

spochybňuje kvantitu dát a ich validitu, no momentálne už PÚZS disponujú dostatočnou dátovou 

štruktúrou. Zástupca ANS reaguje, že ďalšie kroky cenotvorby budú vyriešené, keď dôjde k zaradeniu 

JZS k DRG, z čoho vyplynú aj povinnosti v oblasti nákladov – bude jasné aké sú náklady ZP a PÚZS. 

Zástupca ZP Union vyjadruje nespokojnosť s udávaním odporúčanej ceny. Riaditeľka CKS dáva hlasovať 

o vypustení tejto úlohy v tomto roku. 

Hlasovanie  

- Ministerstvo zdravotníctva (MZ SR – 1) :  
- Ministerstvo zdravotníctva (MZ SR – 2): ZA 
- Ministerstvo zdravotníctva (MZ SR – 3): ZA 
- Asociácia štátnych nemocníc Slovenskej republiky (AŠN SR): ZA 

http://www.cksdrg.sk/
https://health.gov.sk/?DRG-zakladne-informacie
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- Asociácia nemocníc Slovenska (ANS): ZA 
- Asociácia laboratórií (AL):  
- Všeobecná ZP (VšZP): ZA 
- Union ZP (Union):  ZA 
- Dôvera ZP (Dôvera): ZA 

 
Riaditeľka CKS vyhodnocuje hlasovanie a prechádza k bodu č.5. 
 

K bodu č.5 : Rôzne  

 

Riaditeľka CKS predstavuje plán zasadnutí RV do konca roka 2022. Členovia sa dohodli na nasledovných 

termínoch stretnutí : 25.10.2022 v čase o 9:00 (osobne), 23.11.2022 v čase o 9:00 (osobne), 14.12.2022 

(podľa potreby a formou online). Členovia rozhodli o tom, že téma zahájenia činnosti „arbitra“, ktorú 

CKS navrhovalo predložiť na Riadiaci výbor po 20.12.2022 bude presunutá až na január 2023, keďže si 

bude vyžadovať rozsiahlejšiu diskusiu, na ktorú by pred koncom roka nebolo dosť priestoru. Zahájenie 

činnosti „arbitra“ tak bude spustené až v priebehu 1. štvrťroka 2023, namiesto pôvodne plánovaného 

termínu 1.1.2023. 

Členovia Riadiaceho výboru sa dohodli na príprave stanoviska k listu od LOZ per rollam. Riaditeľka CKS 

ďakuje všetkým za spoluprácu a uzatvára 50. zasadnutie Riadiaceho výboru.  

 

Zapísal tajomník Riadiaceho výboru 

http://www.cksdrg.sk/
https://health.gov.sk/?DRG-zakladne-informacie

